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Kokemäenjoki-vesistöalueryhmä 
kokous 2/2023 

 

 

Aika ja paikka: Tiistai 24.10.2023 klo 15.00–18.00.  
 

 

 

Paikalla: 

 
 
 

Kari Ylikoski, Kokemäen kaupunki / Kokemäenjoki-ryhmän puheenjohtaja 
Aleksi Siirtola, Porin kaupunki 
Ville Kangasniemi, Pyhäjärvi-instituutti  
Kimmo Puosi, Länsi-Suomen kalatalouskeskus 
Anne Savola, Satakuntaliitto 
Markku Välimäki, Marjajärven järjestely-yhtiö 
Virve Hindström, MTK Satakunta 
Juhani Oksanen 
Lars-Eric Numelin, Marttila gård/Marttilan tila 
Hanna Arola, Pyhäjärvi-instituutti  
Anna Soirinsuo, Varsinais-Suomen ELY-keskus 

   

 

Muistio  

 1. Avaussanat 

Puheenjohtaja Kari Ylikoski avasi kokouksen klo  

 2. Satavesi-ohjelman ajankohtaiset asiat  

  Satavesi-koordinaattori /Ylitarkastaja Anna Soirinsuo, Varsinais-Suomen ELY-keskus 

  Esitys, Liite 1.  

 3. Suojeluyhdistysten ja hankkeiden ajankohtaiset kuulumiset  

Ville Kangasniemi /Pyhäjärvi-instituutti (PJI):  

- Varsinais-Suomen ELY-keskuksen tilaama elinkiertomalli tulossa, mukana PJI:n puolelta van-
hana ELY:läisenä. Idea on tehdä viiden kalatien mallinnus kaikkiin vesivoimaloihin Tampe-
reelle asti, ja minkälaisia vaikutuksia sille voisi olla Kokemäenjoen vaelluskalakannoille. Mallin-
nus liittyy toimenpiteiden vaikuttavuusarvioihin myös muiden isojen jokien, kuten Kymijoen, 
Oulujoen, jne. kohdalla. Kokemäenjoen reitin kunnostusyhdistys KRKY ry on ollut vaellusyh-
teyden palauttamiskeskusteluissa aloitteellinen, tällä selvityksellä on tarkoitus antaa suuntaa-
antava arvio mihin parannuksiin ohitusuomilla olisi mahdollisuus päästä. Selvitys valmistuu ke-
väällä 2024. 

   

- Hanke on edennyt LUKE:n puolella niin, että kutu- ja poikastuotantoalueiden pinta-alat laske-
taan marraskuuhun mennessä.  
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- Ankeriaan esiintyvyys arvioidaan saatavilla olevasta kaikuluotausdatasta. Luotain on Nakki-
lassa Lammaistenkoskella.  

- Nakkilan kosket ry. pitää kirjaa vapakalastuksella saadusta saaliista.  

Juhani Oksanen: Valtion toimissa on havaintojen mukaan paljon toimintaa, samaan aikaan kun tue-
taan vesienhoitotyötä, tuetaan toimintaa, joka estää tavoitteiden saavuttamista toiselta suunnalta. Esi-
merkiksi Åhlström Oy:n turvetuotantoalue Sääksjärven valuma-alueelle hyväksyttiin samana vuonna 
kun annettiin alueelle hankerahoitusta ennallistamistoimiin. 

Anna Soirinsuo: Tämä on totta. Myös soiden ennallistamisen tavoitteet ja siihen tarjottava JTF-tuki 
sekä uuden energiatuotannon suuntaaminen lopetetuille turvetuotantoalueille, sekä metsähakkuiden 
toteutus vaillinaisin tiedoin, kun toisaalta on tehty paljon luontoselvityksiä. Vesiensuojelun prioriteetti-
kohteita ei tarkastella riittävästi kun tehdään turvelupapäätöksiä, kasvuturpeeksi edelleen nostetaan 
lisääntyvissä määrin. Koordinaatiossa on kehitettävää runsaasti. 

Juhani Oksanen: alueella tärkeitä tekoja olisivat Marjajärven uudelleenvesitys ja Piilisuon ennallista-
minen, siinä hiukan pidemmän aikavälin toimia. Ensimmäinen toki heitto.  

Anna Soirinsuo: Piilisuon ennallistamisen eteen olisi hyvä aloittaa alueen maanomistajien kanssa kes-
kustelut, se näistä kahdesta voisi olla lähempänä toteuttamiskelpoista. Paikallinen MTK voisi olla var-
teenotettava toimija edistämisessä.  

Virve Hindström: Tämänkaltainen monen omistajan alueen ennallistaminen on kompleksinen pro-
sessi, vaatii hyvää vuorovaikutusta ja pitkäjänteistä keskustelua sekä asian selkeää viestimistä. MTK 
voisi mahdollisesti paikallisesti edistää.  

 

4. Piilijoen-kauvatsanjoen alueen kunnostushanke   

    Hanna Alajoki, Kokemäenjoen vesistön vesiensuojeluyhdistys ry       

    Esitys, Liite 2.  

6. Mahdolliset muut asiat  

 
Ennen varsinaista kokousta käytiin tutustumassa Solakoskeen ja muihin Harjunpäänjoen-Kaas-
markunjoen parannustöihin klo 15:00-16:00. Kunnostustöistä kertoi Juha Aaltonen / Varsinais-
Suomen ELY-keskus.   

7. Seuraava kokous  

 
Seuraavan kokouksen ajankohdaksi päätettiin pidettäväksi keskiviikkona 10.4. klo 17:00-19:00. 
Paikka ja kokouksen teema päätetään myöhemmin 
 
 
 
Muistion laati Anna Soirinsuo. 


